

國立中山大學 111 學年度第 1 學期第 1 次行政會議 會議紀錄

時間：111 年 9 月 7 日(星期三)上午 9 時至下午 12 時 55 分

地點：本校行政大樓 7007 會議室，採實體與線上會議併行

主席：鄭英耀校長

紀錄：郭馥甄

壹、主席指示及交辦事項

貳、確認 110 學年度第 2 學期第 9 次行政會議紀錄及執行情形 (確認)

- 一、請持續列管校園各建物外牆修繕維護情形，並請總務處確實回報各棟大樓外牆磚瓦剝落情況、以拍照存檔等方式記錄現況，並依建築物安全性、嚴重性，納入年度預算整修，以維護校園安全。(辦理單位：總務處)

Please continue to monitor the repair and maintenance of the external walls of various buildings on campus. The Office of General Affair please report the situation of peeling bricks and tiles of each building, record the status by taking pictures. and budget for repairing work with priority based on the safety and severity of the building.

- 二、依 2020-2024 年之校務發展重點及規劃目標，2020 年全校國際教師佔比達 10%以上、2024 年達 15%、2030 年達 20%以上，惟目前本校外籍教師比例仍維持在 10%左右，請各學院院長再精進延攬外籍優秀人才。此外，本校正面臨新聘教師增加、空間使用率低之現象(教室使用率約 30%-35%)，請各學院應先行盤點教室、研究室、實驗室等空間使用狀況，做滾動式檢討並研議如何提高空間使用率；另請郭副校長督導相關單位，建置全校空間整合借用系統(如可顯示空間大小、座位數、收費標準、裝置設備等)，以提升校園空間使用之綜效。(辦理單位：郭副校長室、教務處、總務處、圖資處、各學術單位)

According to the development and goals of NSYSU from 2020 to 2024, the proportion of foreign faculty in the University shall reach more than 10% in 2020, 15% in 2024, and 20% in 2030; however, the current ratio is still maintained at 10% . Each dean of the colleges is urged to actively recruit outstanding foreign talents. In addition, the University is facing an increase of new faculty and a low utilization rate of space (e.g. the utilization rate of classrooms is about 30%-35%). So, all colleges please check the space utilization of classrooms, research rooms, laboratories, etc., conduct a rolling review, . and discuss how to improve the utilization rate of space. Senior Vice President KUO please supervise relevant units to establish a university-wide space integrated borrowing system (e.g. the display of space size, number of seats, charging standards, and equipment, etc.) to improve the efficiency and effectiveness of utilizing overall campus space.

參、行政單位工作報告：

- 目前教育部所推動「全英語教學師資培育實施計畫」中，由師培大學開設相關課程，以培育高中以下雙語師資，惟在該部「雙語教學師資培育及研發分工」一覽表中，中山僅列「化學」為申請培育科目，亦即本校僅能培育化學雙語師資，與本校全英語教學之推動有所出入，請教務處及師培中心向教育部師資培育及藝術教育司釐清瞭解後，並申請新增其他科目。(辦理單位：教務處、師培中心、附中)

According to the *Implementation Plan for EMI Teaching Faculty Cultivation* promoted by the Ministry of Education, universities with teacher training programs offer courses to cultivate bilingual teachers for high schools and below. However, NSYSU only put *chemistry* on the application list of training disciplines;

that means NSYSU can only train chemistry bilingual teachers, which contradicts the promotion of EMI in NSYSU. The Office of Academic Affairs and the Center for Teacher Education please apply for other training disciplines after clarifying with the Department of Teacher and Art Education of MOE.

肆、臨時動議：無。

伍、散會(12 時 55 分)

國立中山大學 111 學年度第 1 學期第 1 次行政會議實到出席人員

【出席】

鄭英耀校長、蔡秀芬副校長、郭志文副校長、余明隆副校長、賴錫三院長、吳明忠院長、范俊逸院長、葉淑娟院長、洪慶章院長、邱文彬院長(視訊)、王宏仁院長、黃義佑院長、董瑞斌院長(視訊)、林伯樵教務長(副教務長謝東佑代理)、王朝欽研發長、楊靜利學務長、林淵淙總務長、周明奇國際長、朱安國產學長、賴威光處長、李美文中心主任(視訊)、徐士傑中心主任、張朝翔人事主任、黃卉宇主計主任、楊育成主任秘書、中山附中陳修平校長

【列席】

校務研究辦公室謝淑貞主任、黃芊菱同學